
Referat fra møte i administrativ koordineringsgruppe  

Tid: 24. september 2024 kl. 12.00-15.00.  

Sted: Microsoft Teams 

 
Sakspapirer og vedlegg kan lastes ned her: 24. september: Adm. Koordineringsgruppe - Osloregionen 

 

Deltakere: 

 

Sakskart for møte i administrativ koordineringsgruppe 24. sept. 2024 
 

1. Godkjenning av innkalling  

Ble godkjent. 

 

2. Godkjenning av referat fra møtet i koordineringsgruppen den 4. juni 2024 

Ble godkjent. 
 

3. Runde rundt bordet – Hva er nytt i delregionene? 

En felles kommentar fra alle delregionene er bekymring for økonomien til både 

fylkeskommuner og kommunene.  

 

Holmestrand og Vestfoldkommuner 

• Forsøker å få med flere Vestfoldkommuner i Osloregionen. God dialog, særlig 

innen næringssamarbeid. 

• Fylkeskommunene vil ta en større rolle. Har løftet muligheten for at 

fylkeskommunen blir med i Osloregionen.  

Fornavn Etternavn Organisasjon 

Bjarne Haslund Leder, Oslo kommune - Byrådsleders kontor 

Ola  Haave Folloregionen 

Trine Knobel Gardermoregionen 

Gunhild Paulsen Gjøvikregionen Utvikling 

Ingunn Granaasen Hadelandsregionen 

Svein Frydenlund Hamarregionen 

Erik Unaas Indre Østfold regionråd 

Anne Huse Kongsvingerregionen 

Nina Mosseby Samarbeidsrådet for Nedre Romerike 

Jon Eivin Svagård Kongsbergregionen  

Marit Mundahl Søndre Østfold-regionen 

Arve Magne Vannebo Vestfoldkommuner 

https://www.osloregionen.no/kalender/24-september-adm-koordineringsgruppe/


• Det er et felles initiativ med støtte fra fylkesordføreren og andre 

Vestfoldkommuner for å forbedre intercity-tilbudet, spesielt i nordre Vestfold 

(Sande, Holmestrand, Horten). Dagens plan gir disse stasjonene et dårligere 

tilbud enn tidligere, mens Grenland prioriteres med kortere reisetider til 

Oslo. 

 

Indre Østfold regionråd 

• Utreder muligheten for overføring mellom Haldenkanalen og 

Dalslandskanalen, noe som kan åpne for direkte båtforbindelser fra 

Osloregionen til svenske innlandsområder.  

• Det er satt i gang prosjekter og konseptutvikling for å vurdere muligheter for 

Momarken travbane  

• Utvide togtilbudet på Østre linje slik at persontrafikken kan forlenges fra 

Rakkestad til Sarpsborg. 

• Bred støtte fra regionrådets medlemskommuner om å få Østfold 

fylkeskommune inn som medlem igjen i regionrådet og Osloregionen. 

• God utvikling på Campus Indre Østfold (i Mysen), 3-årig bachelor-
sykepleiestudie startet 15. august med 48 studenter. Flere fag er på gang. 
Dette studiesenteret vil også understøttes av et kommende, formelt 
samarbeid mellom regionrådet og NMBU. 
 

Kongsvingerregionen 

• Fylkeskommunen har i et års tid hatt sak om ny skole og tilbudsstruktur for 

Innlandet. Politisk behandling har startet.   

• Høyskolen i Innlandet blir universitet. 

• Fylkeskommunen blir igjen en del av de interkommunale rådene og har ønske 

om å bidra mer aktivt. 

• Ny politistasjon for grensekontroll mellom Norge og Sverige er under bygging 

og forventes å åpne sommeren 2025.  

• Revisjon av regional næringsstrategi og utarbeidelse av ny energistrategi og 

ny klima- og miljøstrategi.  

 

Hadelandsregionen 

• Gran kommune har søkt om å bytte fra Innlandet fylkeskommune til 

Akershus, i prosess, Stortinget som tar beslutning. 

• Hadelandsregionen IPR er i sluttfasen av å inngå en ny samarbeidsavtale som 

vil gjelde fra 2025, i motsetning til tidligere ettårige avtaler. Dette skal bidra 

til mer langsiktig planlegging og samarbeid mellom kommunene. 

• Det er laget en profileringsfilm om Hadeland videregående skole for å 

synliggjøre skolens tilbud og muligheter 



• Opptatt av de nye regionale planene som utarbeides av Akershus og jobber 

for å sikre at planene også inkluderer deres område. 

• Samarbeid med Ringeriksregionen om en mulighetsanalyse for gjenbruk av 

eksisterende jernbanelinjer. Arrangerte togtur Roa – Hokksund den 23. 

august. 

 

Søndre Østfold-regionen 

• Vedtatt nytt strategidokument i styret, skal til behandling i 

representantskapet i desember 

• Det er fortsatt usikkerhet rundt hva de interkommunale rådene skal jobbe 

med, spesielt i samspillet med fylkeskommunen. Det er behov for tydeligere 

definerte mandater og ansvar for å unngå overlapping og uklarheter, særlig 

med nye politikere som ikke er kjent med IPRs oppgaver. 

• Det pågår energiutredninger på flere nivåer, både regionalt og lokalt. Positivt 

at utredningene samkjøres på tvers, slik at lokale initiativer kan bygge på 

regionale analyser. 

• Styret for SØIPR vedtok medio september å gi støtte til to prosjekter: 

«Nettverk for kompetansetilflyttere» videreføres og prosjektet «Marin 

næringsutvikling i Østfold og Follo» startes opp. Det siste prosjektet bygger 

på erfaringer fra tidligere interreg-prosjekter. Begge prosjektene støttes også 

av Østfold fylkeskommune 

 

Samarbeidsrådet for Nedre Romerike IPR 

• Etablering av nye Campus Romerike. Oslo Met har gitt tre alternativer til 

program. Etterlyser større næringsfokus. 

• Revidert samarbeidsavtale er ferdig behandlet og vedtatt i kommunene, og 

skal følges opp i praksis utover høsten med konstituerende møte for nytt 

representantskap. Avtalen bygger i stor grad på dagens avtale, med en 

tydeliggjøring av ansvar og rutiner.  

• Det ble nylig arrangert et plantreff med planleggere i hele regionen, og 

Akershus fylkeskommune deltok også. Dette er et faglig forum for regionens 

planleggere som ble arrangert for andre gang i år og som er blitt en god 

møteplass og arena for faglig påfyll. 

• Gjennomført felles ledersamling på administrativt nivå for alle 5 kommunene. 

 

Gardermoregionen 

• Et formannskapsmøte er planlagt 7. oktober for å holde politisk ledelse 

oppdatert på IPRs arbeid. Energi og energimangelen blir tema, det samme 

gjør kommuneøkonomien, hvor vi også får et innlegg fra statsforvalter. 



• Ser på samarbeid mellom kommunene på fellesfunksjoner som er økonomisk 

gunstig 

• Det vurderes hvordan Forsvarets langtidsplaner vil påvirke regionen. 

• Oppstart av Gardermoen-akademiet 

 

Folloregionen 

• Det pågår en diskusjon om hvilket mandat interkommunale politiske råd (IPR) 

bør ha i regionen. 

• Jobber med ny strategi og handlingsplan for Folloregionen 

• Folloregionen arrangerte sin årlige kyststiuke i september som en del av 

friluftslivets uke. 

• Sammen med Mosseregionen planlegges den årlige Vekstkonferansen, som 

vil finne sted 13. november i kulturhuset i Vestby. Temaet for konferansen er 

«Voksesmerter». 

• Folloregionen jobber med å få p plass en samarbeidsavtale med Norges miljø- 

og biovitenskapelige universitet (NMBU). 

• Planlegger å lage et årshjul som styrer samarbeidsaktiviteter og møter til 

tider der engasjement og deltakelse er mer gjennomførbart. 

 

Hamarregionen 

• Hamar er en del av den flerkjernede utviklingen i Oslo-regionen, som blir 

stadig viktigere. Byen satser på utvikling ved jernbanestasjonen og planlegger 

utbygging av 1500 boenheter i et trafikknutepunkt. 

• Satser på økt internasjonalt samarbeid og har ansatt en internasjonal 

koordinator. 

• Det er stort fokus på vei- og jernbaneprosjekter i regionen, spesielt 

ferdigstillingen av jernbanen til Hamar stasjon som en del av indre Intercity til 

Oslo. Det arbeides også med utviklingen av Sørli som en flerbruksterminal, 

som vil styrke Hamarregionens rolle som en del av Oslo-regionens 

logistikksamarbeid. 

 

Gjøvikregionen 

• Stort fokus på utdanning og skolestruktur.  

• Vil sikre at industriens behov for kraft og transport blir møtt, med særlig på 

flerkjernet utvikling og bedre transportforbindelser, som riksvei 4. 

• Gjøvikregionen arrangerer et seminar 3. oktober, om vei- og baneutvikling. 

• Jobber med rekruttering av arbeidskraft, spesielt innenfor industri, teknologi, 

og helsesektoren. 

 

 



Oslo kommune  

• Restrukturering av Unibuss.  

• Kriminalitet er et viktig fokusområde for Oslo. Regjeringen har satt ned et 

utvalgt som skal se på hvordan de yngste kriminelle skal håndteres, men det 

er misnøye knyttet til at kommunene ikke representeres i dette utvalget.  

• Jobbes med ulike tiltak for å styrke dette arbeidet for å bekjempe 

utenforskap og for å motvirke negative trender i byen.  

 

 

4. Handlingsprogram 2025 
Arbeidet med utarbeidelse av Handlingsprogram 2025 er startet og faggruppene har 
i uke 37 kommet med foreløpige innspill til tiltak og resultatmål.  
 
Når det gjelder et spesifikt tiltak bør dato settes og programkomite etableres så raskt 
som mulig for BEST-konferansen 2025.  
 
Innspill til handlingsprogrammet 2025: 

 

• Transport og mobilitet er et tema som binder kommunene og Osloregionen 
sammen 

• Utvikling av kontakten med stortingsbenkene om konkrete saker blir viktig 

• Alliansebygging med viktige samfunnsaktører som NHO og LO vil gi 
Osloregionen større påvirkningskraft overfor nasjonale myndigheter 

• Hvis Osloregionen skal jobbe med NTP kan det være nyttig med en diskusjon i 
forkant der man går inn på hva som er viktigst for delregionene. Hva skal 
budskapet til Osloregionen være, hvilket nivå skal mene noe på, og hvordan 
man kan posisjonere og fremme Osloregionens interesser nasjonalt 
(Østlandet opp imot Vestlandet). 

• Viktig å ha stort fokus på transport og mobilitet 

• Ta utgangspunkt i alle de gode forslagene som kom på næringsgruppas møte 
og bruk dem som utgangspunkt for neste års arbeidsprogram. Tilsvarende for 
ATP og miljøgruppa. Når vi skal prioritere, så er det vel ut fra foreslåtte punkt 
i planen i stedet for å finne på noe nytt?  

• Videre fokus på flerkjernet utvikling, klyngeutvikling og grønn 
næringsutvikling for å spisse regionens kompetanseprofil, mobilitet, logistikk, 
internasjonal profilering, miljø/klima  

• Kompetanse og kapasitet vil bli stadig mer kritisk. Rett bruk av kompetanse 
på rett sted/nivå må utredes og utprøves mer, KS har en del å bidra med på 
det område. 

• Tverrgående tema bør prioriteres i 2025. De skaper mye av grunnlaget for 
øvrige innsatsområder og kan gjøre det lettere å skape sammenheng ved å 
starte med det tverrgående. Prioriter det som bidrar til å skape bærekraft.  

 
 

 



Konklusjon: 

• Sekretariatet tar med innspillene fra koordineringsgruppen og vil sammen med 
forslag fra faggruppene lage et utgangspunkt til felles faggruppesamling den 7. 
november der handlingsprogrammet 2025 skal bearbeides. 

 
 

5. Administrativ struktur, mandat og arbeidsform  
Faggruppene startet diskusjonen om struktur, mandat og arbeidsform på sine 
respektive møter i uke 37. Prosessen vil være knyttet til utarbeidelse av 
handlingsplanen 2025.  
  

- Leder og nestleder i KG 

o Avventer til neste KG-møte. 

 

- Faggruppene 

o Innspill: Tema/avklares for møte 7. november: 

o Det er ønskelig med nsker avklaring rundt struktur i gruppene, mandat og 

deltakelse, inkl observatører. Det er ulik oppfatning av hvem deltakerne 

representerer (region/kommune) og hvilken rolle de har i Osloregionen. Det 

kommer også nye representanter til gruppene som gjør at mandat og rolle 

må være tydelig kommunisert.  

o For gjeldende mandat og roller for faggruppene (styresak fra november 
2020): Faggrupper - Osloregionen 

o Hvordan er deltakerne i faggruppene valgt inn? Noen steder er disse 

representantene mer formelt oppnevnt fra delregionene/kommunene. Det er 

ulik praksis på oppnevning av representanter. Fra sekretariatets side har det 

ikke vært lagt føringer på oppnevning av representanter, eller vært veldig 

formelt. Det har imidlertid vært viktig å sikre at alle delregionene er 

representert. Saksopplysning: Det er ikke utarbeidet en formell prosedyre på 

hvordan dette skal gjøres. Se ellers styresak fra november 2020. 

 

- Tverrgående tema 

o Innspill: ønske om at gruppene ikke blir for komplekse og mange. 

- Felles faggruppesamling 2025 

o Innspill: Positive til å ha felles faggruppesamlinger. Det skaper eierskap og 

engasjement. 

 

Generelle innspill: 

• Oppfordrer til å ta større eierskap og felles ansvar for utvikling av regionen. 

• Osloregionen bør også være nærmere politikerne i regionen. Et forslag er å ha 
en fast kontaktperson i hver kommune som blir utnevnt av øvrig ledelse. Må 
være en klar verdi i å være medlem 
 
 
 

https://www.osloregionen.no/om-oss/faggrupper/


Konklusjon: 

• Sekretariatet oppretter gruppe med formål om å undersøke hvordan gruppene 

best kan struktureres, som skal presenteres 7. november.  Gruppen vil bestå av 

Dag Aanensen, Nina Mosseby, Anne Huse og Ola Haave. 

 

 
6. Koordinering og samarbeid 
- Benkemøter på stortinget og regjeringsapparat 

- Arendalsuken 2025 

o Innspill: Det er et ønske om å arrangere felles aktiviteter for kommunene og 

regionene i Osloregionen under Arendalsuka, for å øke synlighet og 

gjennomslagskraft. 

o Forslag om å etablere et «Osloregionen-telt» hvor ulike aktører kan arrangere 

temaaktiviteter sammen. 

o Samarbeid med eksterne aktører. 

 
Konklusjon: 
Sekretariatet vil følge det opp IPR’er som ønsker å samarbeide om arrangementer 
under Arendalsuken 2025. 

 
 

7. Forberedelse – møteplan 2025 
For å kunne lage en best mulig møteplan for 2025 bes det at medlemmene i KG 
begynner å gjøre nødvendige avklaringer for passende datoer til styremøter for 
neste år.  
Innspill:  

• forslag om to representantskapsmøter: ett før sommeren for å vedta 
kontingent og ett før jul for å vedta budsjettet. Styremøtene bør fordeles med 
to på høsten og muligens flere på våren, da det er vanskelig å engasjere 
kommunene om høsten. 

• Kortere møter på teams, for å sikre at flere deltar.  

• Behov for å se på hvordan møtene kan engasjere mer og hvordan man kan gi 
merverdi ved deltakelse, som å ha innledere eller å kombinere det med 
seminar. Det kan også legges opp til gruppearbeid eller diskusjoner, slik at 
møtene ikke oppfattes like formelt.  

 
Konklusjon: 

• Sekretariatet ønsker tilbakemeldinger på datoer som ikke passer ihht 
møteplaner til IPRene for å sikre best mulig deltakelser på Osloregionens 
politiske møter i 2025. NB! Den politiske møteplanen 2025 for Osloregionen 
vedtas på styrets desembermøte i 2024. (ikke første møte neste år, slik det 
ble sagt i møtet)  

• BEST-konferansen blir 4. juni 2025 (ble ikke gjenstand for diskusjon, men 
legges med i referatet til informasjon) 
 
 



Vedlegg: møtekalender 2024: 2024-Kalender-for-moter-og-arrangementer-se-dato-

for-oppdatering.pdf (osloregionen.no) 
 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Foreløpige saker til styremøtet 11. oktober 2024, kl 09:30-11:30, Teams 

 

8. Dagsorden for representantskapsmøtet, 18. desember på Teams 
o Innlegg ved statsråd for klima og miljø/Miljødirektoratet - Oslofjorden (TBC) 
o Handlingsprogram med budsjett 2025 
o Valg av styret for Osloregionen IPR 

▪ Inntil 20 styrerepresentanter, inntil 4 år 
▪ Valg av styrets leder og nestleder, inntil 4 år 

o Valg av valgkomite for Osloregionen IPR, inntil 4 år 
▪ Leder og 2 medlemmer 

 
9. Statusrapport handlingsprogram og budsjett for 2024  

Representantskapet i Osloregionen IPR vedtok handlingsprogram med budsjett for 
2024 i sak 26/23. Budsjettet ble imidlertid revidert av representantskapet i sak 
8/24.   

 

I henhold til vedtatt handlingsprogram og budsjett skal sekretariatet gi en 
statusrapport i løpet av tredje kvartal.     
 
 

10. Prosess for utvikling av handlingsprogram med budsjett for 2025 
 

11. Evaluering og videre satsing for Osloregionens arbeid med NTP 2025-2036  
I sak 74/22 sluttet styret seg til en handlingsplan for Osloregionens arbeid  
med NTP 2025-2036. Styret har siden 2022 vært involvert i dette arbeidet og  
revidert aktivitetsplanen i takt med NTP-prosessen. Den siste revideringen  
foretok styret i sak 21/24   
 

12. Statsbudsjettet 2025 
 

Orienteringssaker til styremøtet 

13. Orientering fra styrets medlemmer om aktuelle saker i regionen 

 

14. Orientering, interessepolitisk utvalg  
Leder av interessepolitisk utvalg gir en kort orientering om arbeidet i 
interessepolitisk utvalg.   
Det informeres om hvordan interessepolitisk utvalg håndterer høstens ulike 

stortingsmeldinger, som Naturmeldingen og om bærekraftsarbeidet i Norge 
 

https://www.osloregionen.no/wp-content/uploads/2024-Kalender-for-moter-og-arrangementer-se-dato-for-oppdatering.pdf
https://www.osloregionen.no/wp-content/uploads/2024-Kalender-for-moter-og-arrangementer-se-dato-for-oppdatering.pdf


15. Orientering fra sekretariatet 

o Arrangementene på Kongsberg Agenda (21. juni) og Arendalsuken (13. 
august)  

o BEST 24, 29. august  
o SEADITO, 17-19. september  
o Energistasjonsprosjektet fase I og fase II  
o Oslofjordprosjektet  
o Forprosjekt Interreg ØKS  
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

16. Eventuelt 


